

鼠伤寒沙门氏菌嘌呤生物合成的调控研究VI.超阻遏突变体的分离和遗传鉴定

唐华, 秦浚川, 王敖全

1.南京大学生物化学系国家医药生物技术重点实验室;南京 210093; 2.中国科学院微生物研究所;北京 100080

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 从鼠伤寒沙门氏菌的TT12306 (purD::lac)株出发, 对86个对数生长期培养物作了诱变处理, 在E+Ado+X-gal平板上得到66个独立的白色或浅蓝色菌落, 经测定它们在阻遏和去阻遏条件下的β-半乳糖苷酶活性、回复突变频率、突变位点的转导分析和显性实验, 证明其中11株为嘌呤生物合成途径中的超阻遏突变体。

关键词 [鼠伤寒沙门氏菌](#) [反式调节基因pruR](#) [超阻遏突变体purRs](#)

分类号

Expression Regulation of Purine Biosynthetic Genes in Salmonella typhimurium VI. Isolation and Characterization of Super-repressor Mutants

TANG Hua: QIN Jun-chuan: WANG Ao-quan

1: Department of Biochemistry State Key Laboratory of Pharmaceutical Biotechnology.Nanjing University Nanjing 210093 2: Institute of Microbiology Chinese Academy of Sciences Beijing 100080

Abstract

Starting from strain of Salmonella typhimurium purD::lac,86 exponential cultures were mutagenized with NTG and white or light blue clones on E + Ado + Xgal plate were selected as candidates of purRs mutant. Total 66 independent candidate strains were obtained. By assaying their β-galactosidase activity under the repressed and derepressed conditions, determining their frequency of revertional mutation, Conducting transductional analysis of mutational site and dominance test, 11 candidates strains were proved to be super-repressor mutants. These mutants are useful for studying the expression regulation of purine biosynthetic gene and relationship between protein structure and function in general

Key words [Salmonella typhimurium](#) [Trans-regulatory gene purR](#) [Super-repressor mutant purRs](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(578KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“鼠伤寒沙门氏菌”的相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [唐华](#)
- [秦浚川](#)
- [王敖全](#)